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Inbreng PvdA Kaderdebat 2023 
Alleen de uitgesproken tekst geldt! 

 

De grote uitdagingen voor onze gemeente: sociaal, eerlijk en duurzaam 

Net als de wereld om ons heen staat ook Rijswijk voor grote uitdagingen. Een 

betaalbare woning, werk waarin je gezien en gewaardeerd wordt met een 

passende beloning en gelijke kansen voor iedere inwoner, jong en oud, zijn 

voor de PvdA speerpunten. Evenals een sociale transitie naar duurzame 

energiebronnen, die voor iedere beurs bereikbaar moet zijn.  

De jaarrekening 2022 en ook de eerste halfjaarrapportage 2023 laten geen 

gunstig financieel beeld zien, maar we moeten ons ook realiseren dat de 

tekorten zich vooral in 1 specifiek domein voordoen: de grondexploitatie 

Rijswijk Buiten. Ernstig genoeg, maar ook te verklaren door gestegen 

bouwkosten. De loonkostenstijging van onze ambtenaren, gewoon doorvoering 

van herzieningen in de cao,  wordt niet eens gecompenseerd door het Rijk. De 

PvdA pleit er sterk voor dat Rijswijk samen met andere gemeenten krachtig 

protesteert bij het Rijk om duidelijk te maken dat de geplande 3 miljard 

bezuiniging op het gemeentefonds betekent dat nog meer bibliotheken en 

buurthuizen moeten worden gesloten. Dat is geen optie voor de PvdA. 

Armoedebestrijding 

Dit College heeft in haar eerste jaar laten zien een sociale koers te varen. Zo is 

de gemeente gestart met een omvangrijk ArmoedePlusbeleid, om naast de 

reguliere rijksmiddelen, kwetsbare inwoners te helpen met een extra pakket 

aan maatregelen. Een mooie opmaat naar wat nog komen gaat. Kunnen we de 

wethouder Armoedebestrijding houden aan zijn toezegging om begin volgend 

jaar met een integrale aanpak armoedebestrijding te komen? Voor de PvdA is 

een brede aanpak waarbij bestaanszekerheid het uitgangspunt is, meer dan 

nodig. Onlangs is weer in meerdere rapporten de alarmklok geluid: ontbijt, cv, 

kleren en fiets zijn voor 4 op de 10 kinderen een illusie kopte ook de Telegraaf. 

De kansenongelijkheid in Nederland is nog steeds groot bleek uit een 

onderzoek in opdracht van ABN AMRO Foundation. Financiële armoede gaat  
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gepaard met andere problemen, waardoor mensen in een extra kwetsbare 

positie terecht komen.  Niet verrassend maar wel goed om dit weer eens te 

lezen in een uitgebreid onderzoek van het SCP. Ook voor Rijswijk en ons 

College en gemeenteraad een ware uitdaging om hier mee aan de slag te gaan. 

En alles hangt met alles samen. Lagere ontwikkelingskansen voor kinderen 

hebben gevolgen voor latere levens in inkomen en woon- en leefomgeving. 

Laten we de cirkel van kansenongelijkheid van vaak generatie op generatie in 

Rijswijk doorbreken. Er staan zeer bruikbare adviezen ook op lokaal niveau in 

genoemde rapporten, neemt u ze ter harte? 

De PvdA wil in navolging van recent aangenomen beleid in de gemeente Den 

Haag, u vragen om voorschoolse taalprogramma’s  zonder eigen bijdrage aan te 

bieden aan kinderen met indicatie uit gezinnen met lage ouderinkomens. Ieder 

kind verdient een goede start in groep 1 en het moet niet uitmaken of je in DH 

of Rijswijk woont. We dienen daarom een MOTIE in en stellen u hierbij voor 

dekking te zoeken in de begroting 2024 uit de bijzondere bijstand, het sociaal 

domein of het armoedebeleid. 

Hof van Elsenburg  

Met de eerste fase flexwooncentrum op de Lange Kleiweg hebben we een 

mooie stap gezet om diverse groepen woningzoekenden woonruimte te 

bieden. Morgen wordt Hof van Elsenburg officieel geopend. 

 Voorzitter, maar alleen een dak boven je hoofd maakt van je woonplek nog 

geen volwaardige leefomgeving. De PvdA pleit ervoor om de tijdelijke 

bewoners van Hof van Elsenburg echt deel uit te laten maken van onze 

gemeenschap. Begeleid statushouders daarom al tijdens het 

inburgeringstraject snel naar werk, laat kinderen deelnemen aan sport en 

cultuur en laten we andere tijdelijke inwoners van het wijkje de nodige 

begeleiding bieden om de draad van hun leven weer op te pakken. De pilot 

Startbanen in enkele gemeenten is een mooi voorbeeld hoe statushouders snel 

kunnen integreren op de arbeidsmarkt en meer dan dat.  U staat hier positief in 

maar welke initiatieven neemt onze gemeente nu eigenlijk? We ontvangen 

graag snel info, anders komt onze fractie met een eigen initiatief in het najaar. 
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Zijn alle flexwoningen overigens op dit moment bezet op het terrein? Graag uw 

reactie. 

Volkshuisvesting 

In het coalitieakkoord heeft u de ambitie op papier gezet om 30% sociale 

woningvoorraad te realiseren. Te realiseren zeg ik heel nadrukkelijk, omdat 

onze gemeente op dit moment door de grote nieuwbouwprojecten zonder 

sociale huurwoningen op termijn steeds verder van de 30% komt af te staan. 

Op PvdA-vragen hierover werd ambtelijk geantwoord dat we bij ongewijzigd 

beleid rond 2030 op 24% sociale woningen uitkomen. Daarom onze vraag: 

wanneer mogen we van u plannen verwachten om deze daling een halt toe te 

roepen en wanneer bent u van plan nieuwe locaties sociale woningbouw aan 

de raad voor te leggen? Wij dienen dan ook van harte samen met GL en D66 de 

motie Visie op volkshuisvesting in. Voor de goede orde: het gaat ook om 

woningen voor mensen met een jaarsalaris van 45.000 euro, middeninkomens 

dus. 

Ook zijn we benieuwd naar de woonvraag,  de woonbehoefte van 

woningzoekenden in Rijswijk. Dit met het oog op de vele appartementen van 

ongeveer 70-90 vierkante meter die worden gebouwd. Wanneer kunnen we 

hierover een notitie verwachten? Ook vragen wij ons af hoeveel Rijswijkse 

corporatiewoningen  vrij zijn gekomen bij de realisatie van de 100 woningen in 

het Woonfonds. Is de verwachting waargemaakt? Graag uw reactie. 

 

Jeugd en jongeren 

Ons jeugd- en jongerenwerk heeft dit jaar een mooie boost gekregen door de 

opening van een jongerenhonk bij Welzijn Rijswijk. De motie van PvdA en Wij. 

Rijswijk om ook in Rijswijk Buiten/Hoekpolder een voorziening voor jongeren te 

realiseren wacht ook nog op uitvoering. Wanneer kunnen we plannen 

verwachten? 

Wie een kijkje bij ons jeugd- en jongerencentrum Don Bosco neemt, kan zien 

hoeveel verschillende doelgroepen zij in hun activiteiten meenemen: kinderen  
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en volwassenen zonder maar ook met beperking. Het steekt ons dat deze 

instelling, juist in deze financieel pittige tijd,  met projectsubsidies haar 

activiteiten moet bekostigen, met steeds de onzekerheid of ze het financieel 

redden. Het Vakantiebos is al jaren een begrip in Rijswijk maar ook dit jaar was 

tot het laatst toe onduidelijk of het door kon gaan. Zelfs met een actieve 

financiële werving bij fondsen, bedrijven en particulieren lukt het Don Bosco 

maar ternauwernood om haar projecten door te laten gaan. Voorzitter, wij 

vinden dat Don Bosco een betere positie verdient en dienen daarom met GL 

een MOTIE in om de gemeente op te roepen om met Don Bosco een 

meerjarenplan op te stellen en hen meer financiële zekerheid te bieden. 

Voorzitter, voor de PvdA liggen er nog veel meer uitdagingen voor Rijswijk, 

teveel om op te noemen binnen deze eerste termijn. De PvdA zal iedere dag 

keihard werken, samen met raad en inwoners, aan een meer sociale, diverse en 

duurzame gemeente waar voor iedereen een plek is om zich thuis te voelen. 

 

  

 

 


